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Wellicht is het u ontgaan, maar we hebben er als sector een nieuw programma 

bij. Als onderdeel van het Klimaatakkoord is vorig jaar de Renovatieversneller 

van start gegaan. 

 

Bestuurlijk boegbeeld van de Renovatieversneller is Margriet Drijver. Het 

programma, in opdracht van het Ministerie van Binnenlandse Zaken, is een 

samenwerking tussen Aedes, Bouwend Nederland, Techniek Nederland en RVO 

Nederland. 

Doel van het programma is om het verduurzamen van hoofdzakelijk huurwoningen 

te versnellen. Daarbij gaat het vooral om kostenreductie en opschaling. Dus streven 

naar standaardisatie, repeteerbaarheid en het ontwikkelen van processen van 

industrialisatie. Om dit alles te stimuleren zijn er nieuwe subsidieregelingen op touw 

gezet. 

Vooropgesteld, ik ben zeker niet tegen dit soort programma’s. Zo beklim ik eind deze 

maand tijdens een introductiebijeenkomst van de Renovatieversneller voor de regio 

Noord-Brabant en Limburg het podium. Tegelijkertijd hebben we al meer van dit 

soort programma’s, zowel landelijk als provinciaal. Wat ze met elkaar gemeen 

hebben, is dat er heel veel informatie wordt opgehaald en gedeeld maar dat er nog 

maar weinig actie uit voortkomt. En dat heeft naar mijn gevoel te maken met de 

zoektocht naar de beste oplossing. Maar er zijn echter meerdere oplossingen. 

Wat de oplossingen met elkaar gemeen hebben, is de wijze waarop die enorme 

verduurzamingsopgave moet worden aangevlogen. Dat kan niet langer via het 
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klassieke opdrachtgever-aannemingsmodel. Daar past van de opdrachtgeverskant 

een regisserende rol en van de bouw- en installatiesector een nieuwe 

ketensamenwerking bij. Noem het gemakshalve ketensamenwerking 3.0. Op deze 

plaats heb ik daar al eerder voor gepleit. Dan krijg ik terug dat ik gelijk heb, maar ik 

zie er nog maar weinig voorbeelden van. Sterker, ik zie nogal eens partijen, zowel 

opdrachtgevers als opdrachtnemers, oud gedrag vertonen. 

Ik zal de laatste zijn om te zeggen dat de nieuwe manier van werken en vooral veel 

samenwerken gemakkelijk is. Feitelijk gaat het om een cultuurverandering en daar is 

ook moed voor nodig. We moeten daarom goede voorbeelden maken die kunnen 

worden gekopieerd, zodat er een olievlek gaat ontstaan. Dan pas is er sprake van 

versnelling. Dus, versnelt u mee? 
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